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Innledning 
Visitasreglement for Den norske kirke (§ 5 ) fastsetter rammene for visitasprotokollen: 

Visitasinnberetningen fra soknene, visitasprogrammet og biskopens visitasrapport utgjør 

protokoll fra visitasen. Utskrift av protokollen sendes til bispedømmerådet, prosten, 

soknepresten, menighetsrådet, fellesrådet og kommunen kort tid etter at visitasen er 

gjennomført. Utskrift av bispedømmets visitasprotokoll sendes hvert år til 

Kirkedepartementet, Kirkerådet og Bispemøtet sammen med biskopens årsmelding. 

Nedenfor følger protokoll (rapport) fra gjennomføring av biskopens visitas i Bardu sogn. Sammen 

med følgende vedlegg utgjør dette fullstendig visitasprotokoll fra Nord-Hålogaland biskop sin visitas i 

Bardu sogn 28.09.-03.10.2021.  

Vedlegg:  

- Biskopens visitasforedrag 

- Rapport fra befaring i Bardu sokn – Prosten i Senja 

- Bispevisitas i Bardu menighet – visitasmelding fra Bardu sokn. 

- Visitasprogram for Bardu, Målselv og Øverbygd sokn (felles visitasprogram) 
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Bispevisitas Bardu sokn 
28.09-02.13.2021 

Onsdag 29.09.2021 

Morgenbønn  

09.00-09.15, Bardu kirke 

Tilstede: Staben ved Bardu kirkekontor, Olav Øygard (biskop), Sigurd Skollevoll (prost), Kristian Due 

(sekretær). 

Vikarierende sokneprest Øystein Skauge holdt andakt over Åp. 12,1-10. 

Stabsmøte Bardu 

09.20-10.15, Bardu menighetshus 

Tilstede: Toril Johnsen-Dybdal (kirkeverge), Ulrika Øistad (kirketjener), Christoph Rothfuchs (kantor), 

Anne Marit Prestø (menighetspedagog), Merete Lis Krey (sekretær/kirketjener), Olav Øygard 

(biskop), Sigurd Skollevoll (prost), Kristian Due (sekretær). 

Tema som ble tatt opp på møtet: 

- Stabsfellesskap: Hvordan møter på kontoret fungerer, «vi»-kulturen mellom de faste 

tilsatte. 

- Det å være uten fast tilsatt prest. 

- Utviklingen av forholdet til militærleiren, Bardu kirkes rolle som tidligere garnisonskirke 

og samarbeidet med feltprestene.  

- Økonomi: Den anstrengte økonomiske situasjonen for fellesrådet, samarbeidet med 

kommunene, mulighetene for å kunne innføre festeavgift. 

- Utviklingen av MILK-arbeidet og ungdomsarbeidet generelt. 

- Dåp og vielser, hvordan dette ble påvirket av pandemien og hvordan en nå forholder seg. 

 

Møte med ordinerte prester i prostiet 

10.30-12.30, Viken senter 

Tilstede: Ordinerte prester i prostiet. 

Prestemøtet  

Direktøren ved Viken senter Jon Henrik Wien gav innledningsvis en kort presentasjon av Viken senter 

Biskop Olav Øygard gav en kort presentasjon av bispemøtets dokument «Guds skaperverk – vårt 

hjem». 

Andre tema som ble tatt opp: 

- Medarbeiderundersøkelsen om kvinnelige prester. 

- Høringen om kirkelig organisering. 
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Møte med barnehage 

13.30-14.15, Bardu kirke. 

Tilstede:  Barn og tilsatte fra Fageråsen barnehage, Anne Marit Prestø (menighetspedagog), Øystein 

Skauge (prest), Christoph Rothfuchs (kantor), Olav Øygard (biskop), Sigurd Skollevoll (prost), Kristian 

Due (sekretær). 

Vi møtte barnehagen ved kirkesenteret, vandret ned til elva der det var gjort i stand en grill. 

Menighetspedagogen gjenfortalte en kort bibelfortelling (brødunderet), og vi grillet pinnebrød. 

Møte med konfirmantkull 21/22 

15.15-16.00, Bardu menighetshus 

Tilstede:  Christoph Rothfuchs (kantor), Anne Marit Prestø (menighetspedagog), Øystein Skauge 

(prest), Olav Øygard (biskop), Sigurd Skollevoll (prost), Kristian Due (sekretær). 

Vi møtte konfirmantene fra høstens kull. Det ble innledet litt fra menighetspedagog Anne Marit 

Prestø, og konfirmantene hadde en samtale med biskopen. Tema som ble tatt opp var blant annet 

hvordan det er å være ung i Bardu, hva en har og hvilke tilbud unge savner i lokalsamfunnet. 

Menighetsrådsmøte 

17.00-18.30, Bardu menighetshus  

Tilstede: Vigdis Bruvold (leder menighetsrådet), Terje Nyberget (nestleder), Toril Johnsen-Dybdal 

(kirkeverge), Elin Seppola Brandvoll (menighetsrådet), May Britt Fredheim (menighetsrådet), Asgeir 

Nikolaisen (menighetsrådet), Roald Linaker (menighetsrådet), Kjersti Lunde, Sefideh Sami, Olav 

Øygard (biskop), Sigurd Skollevoll (prost), Kristian Due (sekretær). 

Biskopen ledet møtet, og innledet med å fortelle om visitasinstitusjonen. Deretter  ble det gjort en 

presentasjonsrunde. Tema som det ble samtalt videre om var: 

- Menighetens mål- og virksomhetsplan. 

- Gudstjenesteforordning 

- Trosopplæringsplan og forestående revidering 

- Diakoniplan 

- Menighetens diakonale engasjement knyttet til migrantarbeidet og asylmottaket på 

Setermoen – spesielt tiltaket «Tirsdagskafeen». 

- Sefideh Sami fortalt om perioden som kirkeasylant i Øvre Bardu kapell og det ble samtalt 

om menighetens håndtering av dette. 

- Forholdet til militærleiren og samarbeidet med feltprestene. 

- Det forestående møtet med kommunen og fellesrådets økonomi. 

o Kriseteam 

o Gudstjenestetall (forordning) og prestebetjening knyttet til en tidligere begrenset 

dispensasjon fra biskopen fra å måtte oppholde gudstjenestetallet. 

o Tjenesteytingsavtaler 

o Avtaler om snøbrøyting/graving 

o Godt vedlikeholdsnivå 

o Mulig samarbeid med kommunen om diakonalt tiltak. 
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Møte med kirkeforeningen 

18:30-19:00, Bardu menighetshus. 

Tilstede: Kirkeforeningen v./leder Kari Kroken, Øystein Skauge (prest), Olav Øygard (biskop), Sigurd 

Skollevoll (prost), Kristian Due (sekretær). 

Kirkeforeningen presenterte seg og arbeidet sitt. Foreningen arbeider for å skaffe til veie økonomi og 

midler til ekstra vedlikehold og av kirka/menighetshus og utstyr. Foreningen holder årlig basar, og er 

også mottaker for «Grasrotandelen» fra Norsk Tipping. Kirkeforeningen har blant annet vært viktig i 

finansieringen av nytt kirketak, og kostnadene ved tjærebreiing til taket, har bidratt til å finansiere 

det nye orgelet og kjøkkenutstyr til menighetshuset. Utover dette bidrar foreningen med vask og stell 

av konfirmantkappene. 

Frivillighetsfest 

19:00, Bardu menighetshus 

Tilstede: Menighetsrådet, stab, biskop m./følge. Åpent arrangement. 

Samlingen ble ledet ved menighetsrådsleder. 

• Musikalske innslag ved Christoph Rothfuchs, Gro Bjerregaard og Bernt Lamøy 

• Bilder og fortelling fra Hong Kong som innledning til salmer v/fung. Sokneprest Øystein 

Skauge. 

• Salmequiz ved kantor Christoph Rothfuchs. 

• Menighetsrådet orienterte om sitt arbeid. 

• Hilsen ved biskopen, som også oppsummerte det tidligere møtet med menighetsrådet. 

 

 

Torsdag 31.09.2021 

Babysang  

10:00-10:30, Bardu menighetshus 

Tilstede: Deltakere på babysang, Christoph Rothfuchs (kantor), Anne Marit Prestø 

(menighetspedagog), Olav Øygard (biskop), Sigurd Skollevoll (prost), Kristian Due (sekretær). 

Biskopen deltok i babysang-opplegget, samtalte med deltakerne og fortalte litt om hva visitas 

handler om og hva biskopens oppgaver er. 

Bardu sykehjem 

10:45 – 11:30, Bardu sykehjem 

Tilstede: Ansatte og beboere ved sykehjemmet, Inger Linaker (enhetsleder) , Christoph Rothfuchs 

(kantor), Øystein Skauge (fung. sokneprest), Olav Øygard (biskop), Sigurd Skollevoll (prost), Kristian 

Due (sekretær). 

Enhetsleder Inger Linaker ønsket velkommen, og fung. sokneprest Øystein Skauge holdt en andakt 

over Deretter gav biskopen en hilsen. 

  



6 
 

Fredag 10.01.2021 
10:00-10:30, Bardu menighetshus 

Tilstede: Toralf Heimdal (ordfører), Stine Jakobsson Strømsø (kommunedirektør), Toril Johnsen-

Dybdal (kirkeverge), Øystein Skauge (fung. sokneprest), Olav Øygard (biskop), Sigurd Skollevoll 

(prost), Kristian Due (sekretær). 

 

Ordføreren ledet møtet. 

I møtet ble følgende tema diskutert: 

• Den pågående høringen om framtidig kirkelig organisering, erfaringer fra interkommunalt 

samarbeid og viktigheten av eierforhold til lokalt menighetsliv og kirker. I denne 

sammenhengen ble også økonomi diskutert som en vesentlig faktor. 

• Kriseteamet i kommunen, og den kompetansen kirka kan tilby ved deltakelse av prest. 

• Situasjonene for unge og ungdom og behovet for organisert aktivitet og samlingssted for 

ungdom. 

• Relasjonen med forsvaret. 

• Muligheter for samarbeid med kommunen omkring omsorgs-/ diakonale tiltak i 

lokalsamfunnet (Samspillsfabrikken, ungdomsklubb, asylmottaket). 

• Kommunal finansiering av kirkelig virksomhet og gravferdsforvaltning 

o Det gode vedlikeholdet av kirkene i kommunene. 

o Den økonomiske situasjonen for fellesrådet knyttet til drift og vedlikehold av 

gravplasser, og muligheten for å innføre festeavgift og s.k. blomsterfond til 

forskjønnelse av kirkegårdene 

o De juridiske forpliktelsene rundt hvor lenge graver skal vedlikeholdes og mulighet for 

nedleggelse av gravplasser som ikke er aktivt brukt. 

o Urnelund og kremasjon som alternativer. 

o Den økonomiske situasjonens konsekvenser for annen kirkelig drift og bl.a. 

gudstjenester. Dersom det ikke er mulig å holde de antall gudstjenester biskopen har 

forordnet, må forordningen nedjusteres. Dette kan på sikt medføre at 

prestestillingen blir redusert. 

o Tjenesteytingsavtaler og samarbeid om andre tjenester som kan senke 

totalkostnader (snøbrøyting). 

• Biskopen berømmer kommunen for hvordan de håndterte de nå avsluttede kirkeasylet og 

møtte og stilte opp for asylantene. Biskopen poengterer at kirkeasyl ikke er en kirkelig 

ordning, men noe som oppstår når mennesker velger å ikke gå ut av kirken, og myndighetene 

velger å ikke gå inn. 

• Det kristelige særpreget for Bardu som lokalsamfunn, som er relativt enhetlig kirkelig, også 

med arv fra haugianerne. 

• Forholdet til det samiske i lokalsamfunnet og spørsmål rundt reindrift i grenseområdene. 

• Kommunen ønsker tettere samarbeid med menighetsrådet, og inviterer til at menighetsrådet 

tar en aktiv rolle i samarbeidet. 
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Søndag 02.10.2021 

Visitasgudstjeneste 

10:00, Bardu kirke 

Medvirkende: Christoph Rothfuchs (kantor), Gro Bjerregaard (fiolinist), Anne Marit Prestø 

(menighetspedagog), Øystein Skauge (fungerende sokneprest), Sigurd Skollevoll (prost), Olav Øygard 

(biskop). 

Salmer:  
528 Lovsyng Herren! Han er nær 
569 Guds ord, det er vårt arvegods 
572 Gud, la ditt ord i nåde lykkes 
---- 
570 Dype, stille, sterke, milde. 
614 Vår lovsang skal møte deg 
715 Gud, du er rik 
536  Guds menighet 
 
Olav Øygard prekte over 5 Mos 30,11-15 (særskilt prekentekst 19. s. i treenighetstiden). 
 

Visitasmøte 

11:30, Bardu menighetshus 

Tilstede: Åpent arrangement. Staben, menighetsrådet. Olav Øygard (biskop), Sigurd Skollevoll (prost), 

Øystein Skauge (fung. sokneprest). 

Biskopen holdt sitt vistasfordrag (vedlagt protokollen), og det ble gitt hilsener fra sokneprest, og 

menighetsrådsleder. 
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Visitasforedrag Bardu 2021 
Kjære Bardu menighet! 

Den siste uka har jeg fått være på bispevisitas her i deres menighet. Dere har tatt 

imot meg i deres fellesskap, vist meg deler av arbeidet deres og lokalsamfunnet 

deres, og gitt meg nye inntrykk av hvordan det er å bo og være en del av Bardu 

menighet i 2021.  

Dette har vært en visitas som egentlig skulle vært i fjor vår, og dere hadde sist vistas 

i 2011. På grunn av Covid-19-pandemien ble visitasen forskjøvet et år. Takk for 

tålmodighet i dette, og for den gode måten jeg blitt tatt i mot av dere mens jeg har 

vært her disse dagene. 

Visitas er en gammel institusjon der biskopen kommer på besøk til menigheten. Det 

er en tjeneste som er knyttet sterkt til hva det vil si å være biskop – nemlig å være en 

som ser. Biskopens tilsyn med menigheten skal være både til oppmuntring og støtte 

for menigheten og de tilsatte, og er samtidig et uttrykk for at dere er en del av noe 

større – et bispedømme, og kirke, og til syvende og sist den verdensvide kirken. 

Denne verdensvide kirken har som oppdrag å være med å formidle evangeliet om 

Jesus Kristus gjennom ord og handling – globalt – men også lokalt og konkret 

akkurat her vi er nå, i Bardu menighet.  

Visitasreglementet for Den norske kirke sier at en visitas den siste dagen skal munne 

ut i et visitasmøte, der biskopen legger fram en rapport. Dette er visitasforedraget, og 

i det følgende vil jeg gi dere både mine inntrykk fra visitasen, og noen utfordringer jeg 

ser det kan være klokt å arbeide med videre framover. 

Vårt første møte under visitasen var med staben på kirkekontoret i underetasjen på 

menighetshuset. Siden forrige visitas i 2011 har dere flyttet kirkekontoret fra rådhuset 

og hit – og ved å ha samlokalisert menighetshuset og kirkekontor like ved siden av 

kirken har dere lagt til rette for et godt senter for menighetsarbeid. 

Dere har vært uten fast prest det siste året. I denne perioden har dere i fellesskap 

trådt til for å holde de kirkelige oppgavene i gang, sammen med vikarer. I høst har vi 

vært så heldig å få på plass en vikarprest som skal være over noe lengre tid, Øystein 

Skauge, og vi håper dette vil gi noe stabilitet mens prosessen med å få fast tilsetting 

pågår. 
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Det som likevel ble tydelig for meg i dette møtet, er den gode holdningen dere har til 

samarbeid. Dere snakket om at dere ikke gjør hver dere oppgaver mellom dere, men 

sammen – «vi» skal ha konfirmanter, «vi» ha en gudstjeneste. Jeg vil berømme dere 

for evnen til å arbeide såpass godt tverrfaglig sammen, og håper det vil være et gode 

som gjør det lett for nye medarbeidere å komme til. 

Dette har vært en visitas hvor jeg har fått se mye av deres trosopplæringsarbeid. Det 

første møtet med dette var med Fageråsen barnehage, som hadde tatt turen til 

menighetshuset. Der ble de møtt av de tilsatte, og vi fikk sammen gå ned til 

Elveparken hvor det ventet bålpanne, pinnebrød og grønnsaker som måtte 

tilberedes, i rammen av bibelfortellingen om brødunderet. Det var tydelig at dere 

nyter stor tillit hos barnehagen, og at dere arbeider langsiktig og relasjonsbyggende 

både mot institusjoner, barn og foreldre. 

Litt senere fikk vi treffe konfirmantene i kirka. De hadde nylig vært på leir – noe som 

ble tydelig i den som allerede er etablert. Årets kull var glad i å synge, og imponerte 

med å kunne både tradisjonelle salmer og nyere sanger. Jeg opplevde at jeg fikk en 

god samtale med konfirmantene, som stilte både morsomme og interessante 

spørsmål. Det som likevel gjorde dette møtet med konfirmanter spesielt, var da jeg 

fikk mulighet til å høre hva som opptok dem som unge i Bardu. Mangelen på et sted 

å være, å «henge», hvis en ikke er med i organiserte aktiviteter, dukket opp som et 

behov, og ble tatt opp også i møtet med kommunen senere.  

Bardu ligger noe under landsgjennomsnittet i UngData-undersøkelsen i 2021 når det 

gjelder mål som det å ha minst en fortrolig venn, framtidstro, og hvor fornøyde de er 

med lokalmiljøet. Det blinker seg også ut at få unge i Bardu synes tilbudet av lokaler 

for å treffe andre unge på fritida er bra. Her kan vi som kirke være med å ta ansvar, 

og jeg vil oppfordre dere til å både se på muligheter for å utvikle godt ungdomsarbeid 

og å samarbeide med kommunen om slikt arbeid i forbindelse med ferdigstillelse av 

den nye skolen på Setermoen. 

Det var et godt og spennende møte med menighetsrådet i Bardu. Jeg er imponert 

både over det store engasjementet dere viste, og over evnene til å tenke helhetlig 

omkring kirkens arbeid i lokalsamfunnet.  

På dette møtet var det mange saker det ble samtalt om. Blant annet fortellingen fra 

tiden dere hadde kirkeasylanter i Øvre Bardu kapell. Sefideh Sami , som hadde vært i 

kirkeasyl fortalte sin historie, både om kirkeasylet, men også hvordan dere som 

menighet tok i mot henne, og støttet opp om henne. En støtte som fortsatte,  også 

etter at de fikk oppholdstillatelse og kom ut av asyl. Historien gjorde sterkt inntrykk, 
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og minner om at det å være kirke og menighet handler både om se enkeltmennesker, 

og samtidig være en frimodig forkjemper for menneskeverd og rettferd, både lokalt og 

globalt som en del av den verdensvide kirke. Jeg er stolt og ydmyk over hvordan 

dere som menighet og lokalsamfunn håndterte denne saken. 

Dere snakket videre om det gode samarbeidet dere har hatt med asylmottaket på 

Setermoen, og om det gode arbeidet med tiltaket Tirsdagskafeen. Dere hadde også 

tidligere hatt planer om videreutvikling av den diakonale satsningen gjennom tiltaket 

Samspillsafabrikken. Selv om dette dessverre ikke lot seg realisere, viser det en vilje 

til nytenkning og til å se muligheter dere som menighet har til å være en viktig aktør i 

lokalsamfunnet med deres diakonale arbeid og engasjement. Jeg vil berømme dere 

for dette, og sterkt oppfordre dere til å fortsette dette engasjementet, snu nye steiner 

og se hva det er mulig å få til i samarbeid med andre aktører som Bapro og 

kommunen på det diakonale planet. 

Et annet tema som ble diskutert, var militært/sivilt samarbeid. Jeg forstår det slik at 

det har vært en jevn nedgang i samarbeidet mellom Setermoen leir og 

lokalsamfunnet. Både endring i bosettingsmønster, men også bevisste 

utviklingsretninger kan ha påvirket dette. Bardu kirke var en tid garnisonskirke for 

leiren, og dere samarbeidet om gudstjenester. Etter at Setermoen leir fikk eget 

kapell, trakk militæret seg ut av samarbeidet omkring Bardu kirke. Samtidig hører vi 

om nye signaler fra den militære siden, og om et økt ønske om militært/sivilt 

samarbeid. Lokalsamfunnet og leiren henger uløselig sammen her på Setermoen, og 

jeg vil oppfordre dere til å følge dette opp og være på tilbudssiden ovenfor leiren. 

På menighetsrådsmøtet fortalte dere også at dere hadde en helhetlig 

virksomhetsplan for menighetens arbeid, som fokuserte på fem arbeidsfelt: 

Gudstjeneste og kirkelige handlinger, Undervisning, Diakoni, Sang og musikk, og til 

sist Informasjon. Det er svært oppmuntrende at dere på tross av både utskifting av 

frivillige og ansatte og nedskjæringer i økonomien, har et såpass helhetlig fokus på 

menighetsarbeidet. Her ligger dere faktisk foran den nasjonale utviklingen, hvor en 

arbeider med å erstatte alle de kirkelige planmalene med en «helhetlig 

menighetsplan». Men dere har allerede sett hvor viktig det er å se alle menighetens 

virkeområder sammen, for å på best mulig vis være i stand til å «vekke og nære det 

kristelige livet» i menigheten.  

Jeg har lagt merke til at mange av de som går til gudstjeneste ikke deltar i 

nattverden. Jeg håper det kan være mulig å «senke terskelen» for å gå til nattverd. 
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Dette dreier seg nok både om formidling i forkynnelse og undervisning, men kanskje 

også i å finne måter å feire nattverd på som gjør det lettere å delta. 

Dere tematiserte jevnt synkende deltakertall på gudstjenestene. Her er det 

selvfølgelig mange faktorer som spiller inn, ikke minst at militæret har trukket seg ut 

av samarbeidet, økonomiske nedskjæringer, og også de siste årene med Covid-19-

pandemine. Samtidig er dette en del av en større trend i hele landet, og da er det 

oppmuntrende å kunne observere at kirka står sterkt i lokalsamfunnet i Bardu, og at 

bygdene rundt kapellene framstår som lokale senter for menighetsliv og samfunn – 

både på grunn av folks forhold til kirka, men også på grunn av deres målbevisste og 

relasjonelle arbeid gjennom for eksempel trosopplæring og kirkeforening. Dette er 

noe jeg har sett i alle de ulike møtene gjennom visitasen, og også fått tilbakemelding 

på gjennom møtet med kommunen. Bardu-samfunnet har et solid og sterkt forhold til 

kirka både som bygg og institusjon, selv om kanskje ikke gudstjenestesøkningen og 

nattverdgangen er den største. Dette forholdet til kirka er noe jeg vil oppmuntre dere 

til å løfte fram og ta vare på. 

Et av visitasens store høydepunkt var møtet med dere i kirkeforeningen! Det dere 

bidrar med for menighetslivet er uvurderlig. Dere har samlet inn økonomiske midler 

og bidratt til det nye kirketaket, til det nye orgelet, oppussing av menighetshuset og 

sakristiet, til tjærebreiing av kirketaket, og til mange andre større og mindre ting til 

kirka, kirkegården eller menighetshuset. Både gjennom den årlige basaren dere 

holder, loddsalg på butikkene, og ikke minst innsamlingen gjennom grasrotandelen. 

Ja, dere fikk til og med innvilget offentlig kompensasjon for tapte inntekter som følge 

av koronapandemien. Deres kreative engasjement over tid er virkelig imponerende, 

og jeg vil gi en særskilt honnør til dere for dette. 

Likevel vil jeg si at det aller viktigste kirkeforeningen bidrar med, ikke bare er det 

økonomiske, men nettopp det store engasjementet og eierforhold til kirka dere viser. 

Det er smittende! Ved å oppmuntre andre til å støtte kirketak og skrive grasrotandel, 

minner dere andre på kirka og styrker kirka sin posisjon i lokalsamfunnet. I Norge har 

det offentlige fortsatt hovedansvaret for å holde kirkene i stand. Disse husene betyr 

uendelig mye for enkeltmennesker og lokalsamfunn, og arbeidet til kirkeforeninga 

viser eierskapsforhold til kirkene og synliggjør dette. Det er avgjørende for at det 

offentlige også tar dette ansvaret.  

Møtet med menighetsrådet og kirkeforeningen ble avsluttet av en flott frivilligfest. Det 

var godt å være sammen med dere i denne settingen, hvor man så tydelig kunne se 

samholdet og engasjementet i menighetslivet. Her var det også menighetsrådet som 
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var vertskap, og viste med det hvordan de setter pris på alle medarbeidere i 

menigheten, både lønnede og ulønnede. 

Vi hadde også et godt og konstruktivt møte med kommuneledelsen. Det har vært en 

økonomisk presset situasjon over tid for driften av kirka, spesielt når det gjelder 

gjennomføring av forordnede gudstjenester og gravferdsforvaltningen, og dere er for 

tiden nær en smertegrense for hva det er mulig å få til med de ressursene dere får. 

Det er grunn til å minne om at kommunen er forpliktet til å dekke utgifter til de 

forordnede gudstjenestene. Det er særlig krevende at fellesrådet ikke får anledning 

av kommunen til å innføre festeavgift for å avhjelpe driften av gravlunder.  

Kommuneledelsen forteller at de opplever at menighetsrådet både synliggjør 

utfordringene og løfter dem fram på en god måte, og ønsker å styrke denne 

kommunikasjonen og samarbeidet. Jeg vil oppfordre dere til å ta denne 

oppfordringen til et tett samarbeid med kommunen og kommuneadministrasjonen på 

alvor. Samtidig ble også kirken invitert til å komme med konkrete innspill i arbeidet 

med kommunens høringssvar på framtidig kirkelig organisering. Å arbeide sammen 

om hvordan dette kan gjøres, kan også styrke samarbeidet med kommunen uansett 

utfall av den kirkelige organiseringen. 

Samlet sett opplever jeg stor interesse hos kommuneledelsen for å lytte og forstå, for 

fremtidig samarbeid gjennom tjenesteytingsavtaler og konkrete tiltak innenfor diakoni 

og unge – og en kommuneledelse som ser og setter stor pris på Bardu menighets 

viktige plass i lokalsamfunnet. I en økonomisk stram tid for hele kommunen er det en 

utfordring å kommunisere godt, men jeg ser at dere allerede er i gang med dette og 

har tro på at dere vil komme videre. 

På visitasen fikk jeg også anledning til å besøke Bardu omsorgssenter. Det var godt 

å bli tatt så fint imot av både brukere og ansatte ved senteret, og det ble en flott 

stund sammen. Dere gav meg en tydelig forståelse av at kirka var ønsket og verdsatt 

som samarbeidspartner for omsorgssenteret – og dette gode forholdet ber jeg dere ta 

vare på slik at Bardu menighet er tilstede for menneskene som bor og arbeider på 

omsorgssenteret. 

Til sist fikk jeg møte både stab og menighetsrådsmedlemer i Målselv og Øverbygd, 

sammen med dere fra staben i Bardu, til fagmøte om trosopplæring. Jeg er imponert 

over trosopplæringsarbeidet i Bardu og måten det er gjennomført på. Noe av det som 

har vist seg utfordrende ved trosopplæringsreformen som ble innført fra 2011, er at 

det sterke fokuset på enkelttiltak – èn samling for bredden av et årskull – har, i Den 

norske kirke som helhet, gått på bekostning av menighetslivets mer kontinuerlige og 
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langsgående arbeid, som søndagsskoler, barneklubber, ungdomsarbeid og så 

videre, og gjort at barn og unge har knyttet svakere bånd til kirken. I Bardu har dere 

arbeidet strategisk og bevisst med å se, og knytte bånd til den enkelte, fra babysang 

til konfirmasjon. Dette har ført til at dere i dag har 20 ungdommer over 

konfirmantalder med i Teams, god oppslutning om konfirmasjon, og ikke minst har 

fått lov til å bety noe for mange barn og unge i menigheten.  

Å være biskop handler om å se. Men dere har sett at det å være menighet og kirke 

handler om å se og behandle hverandre ikke bare som tall eller deltakere, men som 

ekte mennesker elsket av Gud. 

Jeg vil oppfordre dere til å se på trosopplæringsplanen på nytt sammen, og bygge 

videre på dette gode arbeidet – slik at det som er bygget opp, holdes oppe. 

Gjennom det jeg har sett og fått være med på i løpet av visitasen, er det noen 

punkter jeg vil trekke fram som en utfordring til dere i det videre arbeidet: 

1. Arbeide konkret og strategisk sammen med kommunen for å synliggjøre 

muligheter for samarbeid som f.eks. flere tjenesteytingsavtaler, og utfordringer 

i forhold til kirkelig drift og gravplassforvaltning. 

2. Ta videre det store diakonale engasjementet deres og se på om det er mulig å 

videreutvikle de tiltakene dere har hatt eller har planlagt tidligere i forhold til 

asylsøkere. 

3. Se på hva dere kan gjøre for å skape gode steder for ungdom som ikke er 

med i organiserte aktiviteter å være sammen. Dette er en særlig viktig 

utfordring i skjæringspunktet mellom diakoni og trosopplæring/ungdomsarbeid, 

og dere har allerede gode ressurser i tilsatte og frivillige ungdom. Kanskje kan 

et samarbeid med forsvaret også være aktuelt her. 

4. Gjøre en gjennomgang av trosopplæringsplanen. Gjør konkrete vurderinger på 

hvordan dere kan bruke trosopplæringsmidlene best mulig. 

5. Finne måter å feire nattverd på, og forkynne og undervise om nattverd med 

sikte på at det kan oppleves naturlig for flere å delta i nattverden.  

6. Samfunnet etter Covid-19-pandemien er ikke det samme som det var tidligere. 

Jeg vil utfordre dere til å arbeide konkret med å identifisere ettervirkningene i 

lokalsamfunnet etter pandemien, og hvordan dere kan møte disse 

utfordringene når dere nå åpner opp.  
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Prosten har som oppgave å følge opp de utfordringene som visitasen har pekt på, i 

samarbeid med menighetsråd og ansatte, og skal i løpet av det første året gjøre et 

oppfølgingsbesøk i soknet. 

Til slutt vil jeg gjerne få takke menighetsrådet, staben, prosten og alle dere som har 

vært involvert i visitasen. Å se det kirkelige engasjementet, menneskelige varmen og 

konstruktive tiltaksviljen dere har, er virkelig oppmuntrende, spesielt når vi nå er på 

vei ut av en vanskelig periode i samfunnet. Jeg ser fram til å følge dere i 

fortsettelsen.  

Som døpte medlemmer av kirken har vi alle sammen det samme oppdraget – å være 

med å formidle evangeliet om Jesus Kristus med ord og handling, både lokalt og 

globalt. Her er det dere i Bardu menighet som har dette oppdraget – ikke alene, men 

sammen med resten av bispedømmet, Den norske kirke og resten av den 

verdensvide kirke. Guds rike velsignelse over Bardu menighet alle dere som bor og 

arbeider her. 

 

Olav Øygard, 

Nord-Hålogaland biskop 
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VISITASMELDING 

 

Innledning  

Det er nå gått 10 år siden sist det var bispevisitas i Bardu. Den gang var det Per Oskar Kjølaas 

som gjennomførte visitasen i dagene 02.-06. februar 2011. Store deler av staben er skiftet ut 

siden bispevisitasen i 2011.Det har blitt utført byggetekniske endringer på kirkebygget og 

utvidelse av gravplassen på Lund i Salangsdalen. 

 

Kommunen Bardu 

Bardu kommune ble opprettet som egen kommune ved utskillelse fra Ibestad i 1854. 

Folketallet i Bardu har økt jevnt de siste årene. I dag er det 3954 personer registrert bosatt i 

kommunen. 

Bosetningen følger dalførene, med størst tetthet rundt administrasjonssenteret Setermoen. 

Dette er kommunens eneste tettsted og her bor ca. 62 % av Bardu sine innbyggere.  I tillegg 

til den fastboende befolkningen på Setermoen er det et stort antall soldater ved de militære 

avdelingene i området.  

Setermoen er landets største hærgarnison og dette dominerer kommunens næringsliv. 71 % 

av arbeidsplassene i kommunen er i offentlig administrasjon og forvaltning, inkludert 

forsvar. Næringen varehandel serveringsvirksomhet 11 %. Industri og bergverk har 1 %. Bygg 

og anleggsvirksomhet og kraft og vannforsyning/renovasjon utgjør 6 %. Primær næringene 

utgjør ca. 3 % av kommunens arbeidsplasser. 

Bardu er den største kraftkommunen i Troms. Det er fire kraftverk i kommunen, alle i 

Barduelva. Den største er Straumsmo kraftverk fra 1966 og Innset kraftverk siden 1960. Vi 

har et kraftverk med stor fallhøyde, det er Dittielva på hele 286 meter. Dette er en sideelv til 

Barduelva. 

Innset-byen som ble reist av kraftutbyggerne, er bevart og foreslått fredet. Altevatnet med 

fjellområdet omkring er et populært hytte og utfartsområde for mange i Troms. 

Bardu har også et samisk navn - Beardu, med betydningen «lang og bratt fjellside mot en 

dal». 

Imellom Altevatnet og svenskegrensen lenger sør i kommunen ligger Rohkunborri 

nasjonalpark. Den omfatter øvre del av Sørdalen. 

Bardu omfatter Bardudalen med den øvre del av Østerdalen og Altevatnet og sidedalene 

Salangsdalen og Sørdalen i vest samt store fjellområder rundt. Disse strekker seg helt til 

riksgrensen mot Sverige i øst og sør. Bardu er eneste kommune i Troms uten kystlinje. 

Senterpartiet innehar ordførervervet ved Toralf Heimdal. 

 

Soknet    

De fleste av innbyggerne i Bardu er medlemmer i Den norske kirke. Av de 3954 innbyggerne 

vi har i Bardu er det pr. januar 2021, 3334 personer som står i Den norske kirke. 
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Bardu er et åpent og inkluderende samfunn, der vi ønsker å fremstå som ei folkekirke med 

plass til alle. De fleste i Bardu velger å døpe sine barn og 85,5 % av de som skal konfirmeres 

følger kirkens konfirmasjonsopplegg. De begravelsene som har vært, skjer fra kirke eller 

kapell. 

 

Kirkebygg og gravlunder 

Bardu kirke. Tømmerkirke, ble tatt i bruk i 1829. Kirken har sitteplasser til ca. 180 personer. 

Den er i sentrum av Setermoen. Ved ordinære gudstjenester er kirkebygget stort nok. Når 

det er konfirmasjoner, store begravelser og gudstjenester julaften, så kunne nok kirkebygget 

vært større. Ved store arrangement i kirken har vi overføring av bilde og lyd til 

menighetshuset. Dette er noe som fungerer veldig bra. Det er også mulig med overføring av 

bilder og lyd til Barduheimen. Dette gir beboerne en mulighet å være i gudstjeneste selv om 

de ikke er fysisk til stede. 

I 2018 startet jobben med restaurering av taket på kirka. Dette har vært en stor kostnad for 

Bardu menighet. Det er lagt nytt furuspon på taket slik det opprinnelig var. Dette ble gjort 

over 2 somrer.  

Sommeren 2020 ble det gjort en tilstandsanalyse av kirken. Kulturdepartementet bevilget 

midler til prosjektet som skal gi en bedre oversikt over tilstanden til kulturhistorisk viktige 

kirkebygg. KA gikk derfor i gang med et prosjekt hvor 50 utvalgte kirker fikk tilskudd til å 

gjøre en profesjonell tilstandsanalyse, og Bardu kirke var en av de utvalgte. KA engasjerte en 

rådgiver/leverandør som gjennomførte tilstandsanalysen.  Tilstandsanalyse kostet rundt 

50.000 kroner og eies av fellesrådet lokalt, og vi måtte betale en egenandel på kr. 7000,- for 

å være med. Tilstandsanalysen ligger i Kirkebyggdatabasen. 

 

Salangsdalen kapell. Dette kapellet ble tatt i bruk i 1981 etter gjenoppbyggelse etter en 

brann. Kapellet er i god stand. Det sokner ca. 40 husstander til kapellet.  

 

Øvre Bardu kapell. Dette kapellet ble tatt i bruk i 1971. Kapellet ble restaurert i 2007. Det er 

et fint og tidsriktig bygg. I tiden februar 2018 og frem til juli 2020 hadde vi flyktninger som 

hadde tilhold i kapellet. Det var en mor og voksen datter fra Iran som var i kirkeasyl i 

kapellet. I den tiden vi hadde flyktninger var det frivillige og noen fra menighetsrådet som 

bidro til at dette skulle fungere. Det har vært krevende for ei lita menighet å være 

støttespillere over så lang tid. Noen av de som var besøksvenner fra menigheten har bidratt 

til at kirkeasylantene kom i mål med et lykkelig utfall. Noen av de som soknet til kapellet 

bidro også inn som hjelpere.  

Kapellet er nå ryddet og tilbake i vanlig bruk. Det er totalt 80 husstander som sokner til dette 

kapellet. Kapellet har 50 års jubileum 13 juli i år. Vi skal i løpet av høsten marker dette. 

 
Nedre Bardu kapell.  Dette kapellet ble tatt i bruk i 1981. Kapellet er i god stand. Det blir 
godt tatt vare på av et driftig kapellstyre. Det er ca. 170 husstander som sokne til dette 
kapellet. 
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Kirkegårdene 

Sponga gravlund ligger på Setermoen. Det er nå tatt i bruk felt 6, området er regulert og 

inngjerdet. Det er totalt 10 felt. Gravlunden ble tatt i bruk i 1982. Det vil være gravplasser 

nok i ca. 80 år frem i tid. I dag er det 774 personer som gravlagt her. 

Kirkemo gravlund ligger ved Bardu kirke. Dette er den eldste gravlunden i Bardu. Den ble tatt 

i bruk i 1810. Kirkegården består av 9 felt og 732 kjente graver. Det er til sammen 747 som er 

begravd her. Etter 1982 har det kun vært gravlegging i festede graver. 

Molund gravlund ligger på Setermoen. Gravlunden var i bruk fra 1872 og fram til siste 

gravlegging i festet grav i 1998.  Gravlunden består av 1 felt og 268 kjente graver. 

Sørdalen gravlund ligger like ved Øvre Bardu kapell og ble tatt i bruk i 1912. Gravlunden 

består av 6 felt. Ny gravlund ble etablert i 2007. Det ligger i dag 367 gravlagt der. Det er 

totalt 551 gravplasser. 

Indseth gravlund ligger oppe på Indseth like før man kommer til Altevatnet. Gravlunden ble 

tatt i bruk i 1861 og består av 1 felt og 58 graver som er tatt i bruk. Det er ikke så mange 

husstander som sokner til denne kirkegården (5). Det er 16 ledige graver.  

Skoelvli gravlund ligger i Nedre Bardu, ca. 3 km fra Nedre Bardu kapell. Gravlunden ble tatt i 

bruk i 1900, og består av 2 felt og 400 er gravlagt der. Det totalt 520 gravplasser. 

Nye Lund gravlund ligger ved Salangsdalen kapell og ble tatt i bruk i 1922. Gravlunden består 

av 6 felt, der ca. halvparten er tatt i bruk. Det er 221 gravlagte. Det er plass til ca. 305 

gravplasser. Gravplassen ble utvidet i 2015 og vigslet samme år. Denne utvidelsen av 

gravlunden ble gjort på dugnad av de som sokner til kapellet. Den er ikke tatt i bruk og er 

ikke med i antall gravplasser. 

Bardu sokn har totalt 3560 gravplasser. Det er 62 urner som er satt på kistegraver. Det er 

702 gravplasser ledig.  

 

Menighetshuset 

Bardu menighetshus ligger ved Bardu kirke og ble tatt i bruk i 1993. Bygget ble bygget med 

tanke på ulike menighetsaktiviteter. Huset blir leid ut til ulike arrangement. Det leies ut både 

til offentlige og private anledninger. Når det er behov så overfører vi lyd og bilde fra kirka. 

Det som er nytt siden siste visitas er at alle i staben har kontorer i underetasjen og et 

møterom. Underetasjen ble pusset opp og gjort om til kontorlokaler. 
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Kirkelige ansatte pr i dag 

Sokneprest: 100 % 

Kirkeverge: Toril Johnsen-Dybdal, 80 % 

Sekretær: Merete Lis Krey, 70 % 

Kirkemusiker: Christoph Rothfuchs, 80 %. 20% som kirkemusiker for forsvaret. 

Menighetspedagog: Anne Marit Norbakk Prestø, 100 % 

Kirketjener: Ulrika Øistad, 100 % 

Kirketjener: Merete Lis Krey, 30 % i kapellene. 

Kirkegårdsarbeider: Per Ludvik Hanstad engasjert ca. 16 t på sommeren på Indseth gravlund. 

Merknader til stillingsstrukturen 

I 2015 var det kutt i stillinger i Bardu sokn. Man reduserte organiststillingen med 40 %. Den 

som innehadde stillingen, valgte å si opp etter 1 år med permisjon. Den som har stillingen i 

dag, har 60 % som organist i Bardu menighet og 20 % for Forsvaret. 

Kirkevergestillingen ble redusert med 20 %. Dette er merkbart når det gjelder 

arbeidsmengde som skal gjøres. 

Sekretærstillingen ble redusert med 30 %. Denne stillingen ble tilført 30% som kirketjener 

ute i kapellene. I dag fungerer det bra for den personen som innehar stillingen. 

Vi har brukt litt tid på å finne ny sokneprest i Bardu etter at Audhild Kaarstad sluttet i august 

2020. Menighetspedagog Anne Marit Prestø vikarierte i tiden oktober – desember 2020 som 

prestevikar. Fra januar 2021 og ut mai har pensjonert sokneprest Einar Hansen vikariert. 

Stabsfellesskapet 

I 2018 flyttet staben inn i, et kontorfellesskap i underetasjen på menighetshuset. Det ble 

pusset opp og omgjort til kontorer og 1 møterom. Dette fungerer fint for alle i staben. 

 

Kommunen og kirken. 

Tjenesteytingsavtalen med kommunen inneholder dekning av husleie til våre lokaler. 

Samarbeide med kommunen fungerer greit. Den kommunale representanten i fellesrådet er 

fra Senterpartiet. 

Kirken i kommuneplanen 

Menighetsrådet sender inn sitt budsjettforslag for drift for kommende år og investeringer de 

neste 4 år til kommunen hver høst. På de investeringsplanene som ble levert kommunen, 

hadde vi bedd om tilskudd til å kunne prosjektere en urnelund på Sponga gravlund. I 2022 

får vi midler fra kommunen til dette prosjektet.  Vi har i år fått et tilskudd som skal gå til 

klimaskallsikring på Bardu kirke. Dette er et spleiselag med Bardu menighet som stiller med 

300.000, Bardu kommune med 270.000 og Riksantikvaren med inntil 530.000 kroner. For 

disse midlene skal vi utbedre feil og mangler på kirken som ble gjort etter en kontroll 

sommeren 2020.  

Når det gjelder driftsbudsjettet så har vi fått nedskjæringer fra 2019 til 2021. Dette er noe 

som bekymrer Bardu menighet. Utgifter til lønn og kjøpte tjenester øker, og for oss er det 

vanskelig å drifte på et minimum. Det er spesielt graveutgifter og snøbrøyting som er blitt 

vesentlig dyrere. De har ikke fulgt opp lønns- og prisvekst de siste årene.  
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I 2021 fikk vi et tilskudd fra kommunen på kr. 2 456.000. Dekning av husleie som er på kr. 

144.000 kom i tillegg.  Dette er kr. 544.000 kroner mindre enn hva som ble tildelt i 2010, da 

det ble gitt kr. 3 000.000, - Dette er en utfordring for Bardu menighet. Om tilskuddene fra 

kommunen blir ytterligere redusert, så vil vi ikke klare å drifte forsvarlig. 

 

Gudstjenestelivet og de kirkelige handlinger. 

Siden forrige visitas i 2011, har menigheten hatt skifte av sokneprest og lengre vakanse. Fra 

1. juli 2013 – da sokneprest Einar Hansen avsluttet sin tjeneste – og fram til august 2016 – da 

ny sokneprest, Audhild Kaarstad, tiltrådte – var menigheten betjent av flere vikarprester. 

Det årlige antall gudstjenester har likevel vært noenlunde stabilt, bortsett fra de to siste 

årene grunnet pandemien. 

Gjennomsnittlig gudstjenestedeltagelse har vært nokså stabil, nattverddeltagelsen likeså. 

Antall familiegudstjenester har variert en del. Årene 2014 og 2015 skiller seg ut med relativt 

få slike gudstjenester. 

Dåpstallene varierer en del fra år til år. Merkbar nedgang i antall døpte finner vi i årene 2018 

til 2020. For 2018 og 2019 kan det være naturlige årsaker, mens tallet for 2020 henger 

sammen med pandemien. 

Konfirmantkullene varierer etter årskullene. Men antall unge som deltar i menighetens 

konfirmant-arbeid, er stabilt høyt (86 – 92% av årskullene). 

Hva angår kirkelig gravferd, så ligger antallet på 35 – 40 pr. år. Dette utgjør så godt som 

samtlige gravferder i soknet. 

 

 

 

      

Gudstjenestelivet, statistikk siden sist visitas, oppgitt i antall 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………… 

                                           2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………… 

Gudstjenester            86          71         52          46          52          70          65         57          59     44 

………………………………………………………………………………………………………………………………………………………. 

Deltagere           4754 3833 3232 3070 3980 4090 3707 3471 3538 2156 

………………………………………………………………………………………………………………………………………………………. 

Snitt pr gudstjeneste      55         53          62         66          76          58          57          60         59          49 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Nattverdgudstjenester      34         26          28         26          27          34          36          27         30          19 

………………………………………………………………………………………………………………………………………………………. 

Nattverdgjester           840       288       357       369        408        380        402        335      328        144 

………………………………………………………………………………………………………………………………………………………. 

Familiegudstjenester         8         15       7       4             4            6            7             5           4            3 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Menighetens kontakt med barnehage og skole 

Menigheten har god kontakt med både barnehagene og skolene i bygda. Samarbeidet er godt og det 

tas gjensidig kontakt. 

Til jul og påske inviteres barnehagene til adventsstund og påskevandring på menighetshuset. I Øvre 

Bardu barnehage besøker menighetspedagogen barnehagen, mens i Nedre Bardu besøker 

barnehagen kapellet der. Påsken 2021 var første år på lenge at alle barnehagene besøkte 

menighetshuset for å ha påskevandring ute. Her brukte vi små hus i vandringen som representerte 

hver helligdag i påsken. I tillegg hadde menighetspedagogen tidligere en barnehage som ble besøkt 

en gang i måneden, der tema for besøket var relatert til barnehagens årsplan. Denne avtalen ble 

avsluttet i 2013.  

Alle barneskolene i bygda besøker kirken og kapellene i Øvre og Nedre Bardu til adventsstund / 

skolegudstjeneste i forbindelse med julehøytiden. Ungdomsskolen har til nå ikke ville ha 

skolegudstjenester. Julen 2020 var det bare 1.og 2. klasse ved Setermoen skole som takket ja til 

adventsstund, mens hele Nedre og Øvre Bardu skole ønsket å delta.  

Noen skoleklasser har vært på besøk utenom jul også. I forbindelse med skolenes prosjekt «Bygda 

vår», har alle 5.klassene vært på kirkebesøk. Her har vi fortalt historien om Bardu kirke, og elevene 

har fått omvisning i kirka. 

Ved enkelte anledninger har menighetspedagogen blitt invitert inn i KRLE – timer for å snakke om 

temaer som f.eks. Paulus. Menighetspedagogen har også besøkt nesten alle 5.-7.klasser siden 2010 

med undervisningsopplegget «Vandring gjennom bibelen for barn». Tidligere deltes det ut bibel til 

femteklassingene i etterkant av disse undervisningstimene, men det har ikke vært gjort siden 2015.  

Det jobbes nå med å lage en ny folder til utdeling til skolene, på hva vi som ansatte i menigheten kan 

tilby som supplement til undervisningen i hvert klassetrinnenes utfra skolens fagplan i KRLE i 

«kunnskapsløftet 2020».  

 

Menighetsrådet og arbeidet i menigheten 

Bardu menighet utgjør ett sokn. Menighetsrådet er samtidig fellesråd med ansvar for alle 

fellesrådssaker. Bardu menighetsråd har 8 valgte medlemmer og 4 vara. Det er 2 medlemmer av 

rådet som har fritak, og vara har gått inn og fått fast plass i rådet. I tillegg møter soknepresten og en 

kommunepolitiker fra SP. 

Bardu menighet har formulert et delmål: Vi skal være en levende menighet - åpen for alle. 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

    2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dåp                                 45     39     49     30     39     33     37     23     20     25 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Utensokns dåp               10     11       6       7       6       0       3       0       0       1 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Konfirmerte                  42     31     33     36     35     51     41     26     31     36 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Vielser                                6     10       3       8       3       3       9       6       2       9 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gravferder                     47     29     37     37     43     37     42     24     31     35 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Virksomhetsplanen for Bardu menighet har i alt fem områder som arbeidsfelt. 

1. Gudstjenester og kirkelige handlinger 

2. Undervisning 

3. Diakoni 

4. Sang og musikk 

5. Informasjon 

Menighetsarbeidet har hatt en veldig variert aktivitet siden 2011, både innen diakoni, trosopplæring 

og musikk. Dette handler nok om både utskifting av både frivillige og ansatte, nedskjæringer, 

langtidssykemeldinger og deltakelse på aktivitetene.  

Vi har menighetsbladet som kommer ut 4 ganger i året. Dette er et arbeid som administrasjonen og 

noen frivillige jobber med. Det er et populært blad som mange ser frem til å få, både fastboende og 

utenbygdsboende.  

 

Menighetens sang og musikkliv: 

Høsten 2018 ble en ny kirkemusiker tilsatt i 80% stilling i Bardu menighet. 20% av stillingen 

disponeres av forsvaret, 60% av Bardu menighet. 

Kirkemusikeren dekker i hovedsak hovedgudstjenester, begravelser, vigsler og ukentlige 

gudstjenester/andakter på Barduheimen. Ellers deltar kirkemusikeren på Babysangtimer, 

salmekvelder, andre tiltak og samlinger for menigheten, i trosopplæringstiltak og 

konfirmantundervisning/konfirmantleir. Det er ellers samarbeid med kulturskolen og kor og lokale 

solister.  

Salmekvelder (foreløpig 6 per år) er et nytt tiltak for å styrke salmesangen under gudstjenester.  

Barnekoret måtte legges ned midlertidig grunnet problemer med tidspunkt. Det er plan om 

gjenopptagelse etter sommer 2021. 

 

Menighetens diakoniarbeid:  

Menighet har nå et aktivt diakoniutvalg, men grunnet økonomi har vi ingen kulturelle tiltak som 

eksempel hilsninger til dem over 90 år. Prest og organist har andakt eller musikkstunder på begge 

avdelingene på Barduheimen hver uke. Annen hvert år arrangeres det frivillighetsfest for de som på 

ulike måter engasjerer seg i menighetens arbeid og liv. I 2018 arrangerte menigheten musikk- og 

sansetime for brukerne av miljøarbeidertjenesten i kommunen. Dette var et populært tiltak som 

dessverre ble lagt ned pga. ressurser i kommunen.  

Tirsdagskafeen har vært et populært tiltak i menigheten. Her kunne kommunens asylsøkere møte 

befolkningen til ulike aktiviteter, prat og integrering. Dette tiltaket er det diakoniutvalget som har 

ansvaret for. Dessverre har pandemien stoppet arbeidet med kafeen det siste året. 

Menigheten har også hatt to kirkeasylanter i Øvre Bardu kapell. Her var det diakoniutvalget, stab, 

menighetsråd og noen fra menigheten som hadde ansvar for oppfølgingen av disse. Etter to år i 

kirkeasyl, har de nå fått oppholdstillatelse i Norge.    

 

Menighetens trosopplæringsarbeid:   

Menigheten fikk godkjent sin trosopplæringsplan høsten 2014. Arbeidet med trosopplæringen har en 

periode vært preget av et godt samarbeid med daglig leder og brukere av Soltun soldathjem og 

ungdomssenter her i Bardu. Her har vi fått mange frivillighetstimer fra. Vi har også i noen år hatt 
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ansatt en trosopplærer i 10 % stilling, som hadde ansvar for ungdomsarbeidet for ungdom 15 år og 

opp. Dette samarbeidet ble litt borte med endringer i personalsituasjonen på Soltun, samt 

pandemien vi nå er i.  

Menigheten overtok i 2014 lokalene som kommunen leide i kjelleren på menighetshuset, og dermed 

gjorde det lettere å drive barne- og ungdomsarbeid i huset. Noen tiltak er prøvd ut og etter hvert lagt 

bort på grunn av mangel på frivillige ressurser, oppmøte og en langtidssykemelding hos 

menighetspedagogen. Følgende tiltak er prøvd, men dessverre lagt litt på is: Legoklubb, seksårskolen, 

påskeverksted, familiemiddager, kom og hør – påskebudskapet, ungdomsklubben «Feedback», Ten 

Sing klubben «TT», og samtalegruppen «OppNed». Noen tiltak i trosopplæringsplanen er ennå ikke 

kommet i gang pga. ressursmangel som tid og ansatte/ frivillige.  

Likevel har menigheten et knippe aktiviteter som har gått jevnt i mange år, som fortsatt samler barn 

og unge, og som har et godt rykte ute i bygda. I 2012 startet vi opp med babysang og trilletreff. Dette 

tiltaket har vært godt besøkt hvert år. Vi arrangerer karneval etter fastelavnsgudstjenesten, 

tårnagenter for 4.klassingene og Lys våken for 6. og 7.klassingene. Vi har en høy prosentandel 

konfirmanter hvert år, som har leir, fasteaksjon, og sammen med konfirmanter fra andre menigheter 

får delta på Midtnatta på Bardufoss. MILK – gruppen er blitt til TEAM, og vi har hatt 5 – 12 TEAMere 

hvert år, som deltar som ungdomsledere i konfirmantgruppen og på andre aktiviteter.   

Trosopplæringsutvalget er nå i gang med å evaluere og redigere trosopplæringsplanen. 

Menighetspedagogen er tilbake i 100 % jobb, og sammen med utvalget, frivillige og stab jobber vi nå 

med å bygge opp arbeidet for barn og unge igjen.  

 

Annet arbeid:  

Menighetens hjemmeside har fungert dårlig de siste årene, med lite og ingen aktivitet. I februar 2021 

lanserte derfor menigheten en ny hjemmeside, som er med oppdatert og lett å bruke for alle 

ansatte. Vi har et håp om at denne vil være informativ for brukerne. 

I tillegg til hjemmesiden, har menigheten en egen Facebook side, som vi bruker aktivt, også inn mot 

siden «iBardu», der aktiviteter som skjer i kommunen legges ut.  

 

 



Visitasprogram for Bardu, Målselv og Øverbygd sokn 
 Nord-Hålogaland biskop visitas 28.09.-03.10 2021 

Fellesprogram – en uke, to visitaser, tre sokn. 
 

Forslaget forutsetter at tilsynssamtaler er foretatt på forhånd. 

Tirsdag 
28.09 

Sted - Målselv   
 

Tidspunkt Programpost Oppgaver/involverte Ansvar 

09.00-09.15 Målselv kirke 
Morgenbønn 

Sokneprest og organist Sokneprest M-TAE 

09.15-10.30 Målselv kirke - menighetssalen 
Stabsmøte Målselv og Øverbygd 

Stab M+Ø 
Sokneprester M+Ø 

Kirkeverge-RW 

11.00-11.45 Andslimoen misjonskirke 
Besøk fra barnehagen/høsttakkefest?  
 

1 gruppe Kateketen-AEJ 
Organisten-MO 
Biskop hilsen 

12.00-13.30 Målselv kirke - menighetssalen 
Lunsj (5+folk på treffet) 
Formiddagstreff  

Andakt. Samtale.  
Tematikk: Diakoni/hverdagen 
på Formiddagstreffet 

Sokneprest M-TAE 
Repr. fra MR 
Biskop hilsen 

14.00-15.30 Øverli dagsenter 
- Kirkas plass i det diakonale tilbud 

til brukere på Øverli/PU?!  
Senter for rus/psykiatri 
Program utarbeides med leder psykisk 
helse.  

Leder psykisk helse 
Noen fra MR: 
 

Sokneprest M-TAE 
 
 
 
Sokneprest M-TAE 
Biskop hilsen 

15.30-16.15 Øverli dagsenter 
Middag (5+folk fra Øverli) 

 Øverli dagsenter 

16.30-18.30 Målselv kirke - menighetssalen 
Møte Målselv menighetsråd 
- Presentasjon av rådet 
- Menighetens planverk 
- Særlige saker i visitasmeldinga 
- Saker til drøfting med kommunen 
- Redegjørelse om ny kirkelig 

organisering-biskopen orienterer 
Eventuelt 

Menighetsråd, sokneprest M, 
kirkeverge. 
Biskopen leder samtalen. 
 
 
 
-hva kan dette konkret 
innebære for Målselv 
Menighetsråd 

Menighetsrådsleder M 
Kirkeverge 
 

19.00-21.00 
 

Målselv kirke  
Menighetskveld med innlagt sangkveld 
«Mer himmel på jord» 

Andakt/Allsang 
Kultur: Jazzquizkonsert.  
Mat 

Organisten/MR 
Andakt: Spr M-TAE 
Biskopen hilsen 

    

Onsdag 
29.09 

Sted - Bardu   

Tidspunkt Programpost Oppgaver/involverte Ansvar 
09.00-09.15 Bardu kirke 

Morgenbønn 
Sokneprest og organist Sokneprest B-ØS 

09.20-10.15 Bardu menighetshus 
Stabsmøte Bardu 

Stab B 
Sokneprest B 

Kirkeverge-TJD 

10.30-12.30 Møterom Viken 
Kort orientering om Viken-situasjon nå 
Prestemøte-ordinerte prester i prostiet 

Direktør Viken-JW 
Prost 
Biskop 

Prost 

12.30-13.15 Viken Senter - Lunsj  Prost 

13.30-14.15 Utenfor Bardu kirke 
Sporlek 

Fageråsen barnehage Menighetspedagog 

15.15-16.00 Bardu menighetshus  
Møte med nytt konfirmantkull 21/22 

Forberedt samtale: 
Ung og konfirmant i Bardu  

Menighetspedagog 
Biskop hilser 

  



17.00-18.30 Menighetssalen 
Møte Bardu menighetsråd 
- Presentasjon av rådet 
- Menighetens planverk 
- Særlige saker i visitasmeldinga 
- Saker til drøfting med kommunen 
- Festeavgift 
- Eventuelt 

Menighetsråd, sokneprest B, 
kirkeverge. 
Biskopen leder samtalen. 
 
 

Leder/menighetsrådet 
og kirkeverge 

19.00-21.00 Bardu menighetshus 
Frivillighetsfest m/ middag 

 Leder/menighetsråd 
og kirkeverge 

    

Torsdag 
30.09 

Sted - Bardu   

Tidspunkt Programpost Oppgaver/involverte Ansvar 
09:00-09:45 Bardu menighetshus 

Møte med Bardu Kirkeforening 
Leder/kirkeforeningen Kari Kroken 

Biskop hilser 

10:00-10:30 Bardu menighetshus 
Babysang 

Menighetspedagog og 
organist 

Menighetspedagog 
Biskop hilsen 

 Sted - Øverbygd 
  

12.00-12.45 Bjørkeng skole 
Skolebesøk 

Forberedt samtale med 
elevene 

Sokneprest Ø-AS 
Kateketen  
Biskop hilsen 

13.30-15.00 Kapellet i Skjold 
Møte Øverbygd menighetsråd 
- Presentasjon av rådet 
- Menighetens planverk 
- Særlige saker i visitasmeldinga 
- Saker til drøfting med kommunen 
Eventuelt 

Menighetsråd, sokneprest 
AS+PGN, kirkeverge. 
Biskopen leder samtalen  
 

Menighetsrådsleder Ø 
Kirkeverge 

16.00-17.00 Mellombygd kultur- og oppvekstsenter 
Sang for psykisk utviklingshemmede 
Smaragd 

Observere og samtale i 
etterkant om hvordan vi kan 
samarbeide med Smaragd 

Kulturskolen 
Mariann Torset 

17.00-18.00 Mellombygd kultur- og oppvekstsenter 
Middag (6+senteret) 

 MR 

19.00-20.30 Øverbygd kirke  
Salmekveld 

Andakt 
Salmer 
 

Sokneprest Ø-PGN 
Organist 
Biskop hilsen 

    

Fredag  
01.10 

Sted - Bardu   

Tidspunkt Programpost Oppgaver/involverte Ansvar 
09.00-10:30 Bardu rådhus 

Møte med Bardu kommune 
Leder og nestleder MR, 
sokneprest og kirkeverge 

Kirkeverge 
Leder: Ordfører 

10.45-11.30 Bardu sykehjem 
Andakt 

Møte brukere og ansatte på 
sykehjemmet 

Sokneprest og organist 

11.45-12.30 Lunsj/Skafferiet Alle involverte Kirkeverge 

 Sted - Målselv 
  

13.30-15.00 Målselv kommunehus, Moen 
Møte med Målselv kommune 

Leder og nestleder MR, 
sokneprest M+Ø, kirkeverge 

Kirkeverge 
Leder: Ordfører 

15.00-15.30 Middag (for alle på fagsamlingen)   

15.30-17.00 Målselv kirke 

Fagsamling – felles for B, M, Ø 
Trosopplæring: Idemyldring 

Stab og andre aktuelle  
Trosopplæringsutvalg 

Rådgiver-OKWD 
 

 



Søndag 
03.10 

Sted - Bardu   

Tidspunkt Programpost Oppgaver/involverte Ansvar 
Kl. 10.00 -11.15 Bardu kirke 

Visitasgudstjeneste 
Prost, sokneprest, stab Sokneprest prost 

Intimasjon: Prost 
Liturg f. preken: ØS 
Biskop: Preken 
Liturg e. preken: ØS 

Kl. 11.30-13.00 Bardu menighetshus 
Visitasforedrag, kirkekaffe 

Kirkeforeningen og 
menighetsrådet. 

MR-leder 
Foredrag: Biskop 

 Sted - Målselv 
  

Kl. 15.00 -16.15 Målselv kirke 
Visitasgudstjeneste 

Prost, sokneprest, stab Sokneprest prost 
Intimasjon: Prost 
Liturg f. preken: TAE 
Biskop: Preken 
Liturg e. preken: PGN 

Kl. 16.30-18.00 Målselv kirke - menighetssalen 
Visitasforedrag, kirkekaffe 

 MR-leder 
Foredrag: Biskop 

    

 




 
 

Finnsnes 27. august 2021 

 

 

Adresse: Telefon: Mobiltelefon: E-post: 

Postboks 404, 9305 Finnsnes 77 85 02 00 415 77 617 sigurd.skollevoll@senja.kirken.no 
 

 

Nord-Hålogaland biskop 
Postboks 790 
9258 Tromsø 
 
 
 
 

Rapport fra befaring i Bardu sokn 
 
I anledning tillyst bispevisitas i uke 39 i 2021 i Bardu sokn, har prosten vært på befaring i soknets 
kirker sammen med kirkeverge Toril Johnsen-Dybdal og sekretær/kirketjener Merete Anita Lis 
Krey 30. juli 2021. Menighetskontor ble befart i to runder 23. mars og 11. august 2021 sammen 
med sekretæren. I møte med Bardu menighetsråd 28. januar 2021 gjennomgikk prosten 
visitasveiledningen. Tilsvarende skjedde med menighetsstaben 9. februar 2021.  
 
 

Kontorvisitas 
1. Kirkebøker 
Sist visitas i Bardu sokn var i februar 2011. Kirkebok for årene 1920-1938 skulle vært avlevert 
Statsarkivet og den har jeg selv tatt med til Statsarkivet i Tromsø. Kirkebok påbegynt 01.01.2006 
er ikke godkjent og forseglet. Jeg ordner med dette før visitasen starter. Kirkeboken er delvis ført 
i 2012. Jeg ber om at innføringen gjøres komplett for 2012 og at dette så blir siste året der 
papirkirkeboken føres i Bardu sokn. I et par av kirkebøkene før dette fantes det tilfeller med 
innlimte lapper med tilleggsopplysninger. Disse lappene er fjernet og opplysningene skrevet inn i 
bøkene. Permen som utgjør kirkebok over vielser er i orden. Dokumentene kan med fordel 
utstyres med lokale løpenummer. Fra og med 2012 har kirkebøkene vært ført elektronisk.  
E-kirkebok ser ut til å være jevnlig oppdatert og ført. 
 
2. Kallsbok og dagsregister 
Kallsboken for Bardu mangler en del opplysninger fra en del år tilbake. Dagsregister føres for 
hver kirke i soknet og er ryddig og ordentlig ført. 
 
3. Eiendomsforhold 
Soknets kirker og gravplasser er i grunnboken registrert overført fra Bardu sokn v/Bardu 
kommune til Bardu sokn som eget rettssubjekt 25.07.2005. 
 
4. Arbeidsforhold 
Menighetskontoret ligger i menighetshuset ved siden av Bardu kirke og har gode arbeidsforhold 
til hele staben. Lokalene er tilgjengelig for rullestolbrukere.  
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Kirker 
1. Bardu kirke (1829) 
Kirken er i forholdsvis god stand. Yttertaket gjennomgår en pågående 
restaurering av furusponene på taket, påbegynt i 2018. Det gjenstår 
mer tjærebreing. Bygget har ikke allmenn utforming, men det finnes 
skinner ved hovedtrappen så rullestolbrukere kan komme inn. Det er 
toaletter til bruk i servicebygget bak kirken, men disse har heller ikke 
allmenn utforming. Rullestolbrukere må bevege seg litt lenger, til 
menighetshuset ved kirken. 
 
2. Øvre Bardu kapell (1971) 

Kapellet er godt vedlikeholdt. 
Bygget har allmenn utforming. Kirkens orgel er i dårlig 
stand og av lav kvalitet. Det er ønskelig å anskaffe et annet 
og mere egnet orgel. 
 
3. Nedre Bardu kapell (1981) 
 

Kapellet er godt vedlikeholdt. Bygget har allmenn utforming. 
Belysningen i koret kunne ha vært bedre. Kapellet er ellers lik 
Salangsdalen kapell i utforming, men de er speilvendte i forhold til 
hverandre. 

 
4. Salangsdalen kapell (1982) 
Kapellet er godt vedlikeholdt. Bygget har allmenn utforming. 
Lyset i koret er bedre her. 
 
Gravplasser 
Gravplassloven endret fra i år av. Lovens § 4 første ledd lyder fra 1. januar 2021 slik: 

§ 4.Anlegg m.v. av gravplass og krematorium. 
Anlegg, utvidelse, nedleggelse eller annen vesentlig endring av gravplass og bygninger på gravplass kan 
ikke skje uten etter tilslutning fra kommunen og med tillatelse fra fylkesmannen. Fylkesmannen kan 
sette vilkår for tillatelsen. 

 
Dette betyr at Fylkesmannen (Statsforvalteren) har overtatt bispedømmerådets rolle i forvaltning 
av gravplassene. Da verken bispedømmeråd eller biskop lenger har noen bånd til gravplass-
forvaltningen, er gravplassene ikke lenger en del av det prosten skal befare og rapportere om. 
 
Likevel: Til opplysning har Bardu sokn 7 gravplasser. I tillegg finnes en gammel Lund gravplass 
nær Salangsdalen kapell som nå stelles av private. Det bør undersøkes om denne kirkegård 
formelt er nedlagt. Om ikke, anbefaler jeg at nedleggingsvedtak gjøres. Jeg anbefaler også 
fellesrådet vurdere å gjøre nedleggingsvedtak for Molund gravplass på Setermoen, slik at denne 
formelt tas ut av bruk. Vedlikehold skal likevel skje 40 år etter siste gravlegging. 
 
Kirkevergen påpeker en bekymring over om bevilgningen til gravplassdrift er tilstrekkelig i Bardu 
kommune. Videre er sikker vanntilførsel til Sponga kirkegård et stadig tilbakevendende problem. 
 
Med hilsen 
 
Sigurd Skollevoll 
Prost          
 
Kopi: Bardu menighetsråd/kirkelige fellesråd 


